



CANADA

No. 96
n

FOR IMMEDIATE RELEASE
POUR DIFFUSION IMMÉDIATE

OCTOBER 17, 1973
LE 17 OCTOBRE 1973

MBFR NEGOTIATIONS/
NÉGOCIATIONS DES MBFR

DEPARTMENT OF EXTERNAL AFFAIRS
MINISTÈRE DES AFFAIRES EXTÉRIEURES

**C
o
m
m
u
n
i
q
u
é**

The Secretary of State for External Affairs, the Honourable Mitchell Sharp, announced today that Canada will be sending a delegation to participate in the negotiations on the mutual reduction of forces and armaments and associated measures in Central Europe, otherwise known as Mutual and Balanced Force Reductions (MBFR), which will begin in Vienna on October 30. This date was set following the successful completion of the preparatory talks held in Vienna from January 31 to June 28, 1973.

As a member of NATO, Canada maintains forces in Central Europe in recognition of the fact that Canadian security is inseparable from European security. Canada has played a constructive role in preparations for the MBFR Conference and will exert its best efforts to ensure that the Conference makes progress. Canada looks to the Vienna Conference as an important element in the continuing process of East-West negotiations aimed at lowering tensions and increasing co-operation in Europe.

The Canadian Delegation will be headed by Ambassador George K. Grande of the Department of External Affairs and will include officers from the Department of External Affairs and the Department of National Defence.

*

Le Secrétaire d'Etat aux Affaires extérieures, M. Mitchell Sharp, annonce aujourd'hui que le Canada enverra une délégation en Europe centrale pour participer aux négociations de réductions mutuelles de forces et d'armements et de mesures connexes, généralement appelées Réductions mutuelles et équilibrées de forces (MBFR), qui doivent commencer à Vienne, le 30 octobre. Cette date a été fixée à l'issue des entretiens préparatoires, qui se sont déroulés avec succès à Vienne, du 31 janvier au 28 juin 1973.

A titre de membre de l'OTAN, le Canada maintient des forces en Europe centrale car il reconnaît que la sécurité nationale est inséparable de la sécurité européenne. Le Canada a joué un rôle positif dans les travaux préparatoires de la Conférence sur les MBFR et il redoublera d'efforts pour que la Conférence réalise des progrès. Le Canada considère la Conférence de Vienne comme un élément important dans la voie des négociations de nature continue entre l'Est et l'Ouest en vue de réduire la tension et à accroître la coopération en Europe.

La délégation canadienne sera dirigée par l'ambassadeur George K. Grande, du Ministère des Affaires extérieures, et elle se composera d'agents des Affaires extérieures et d'officiers du Ministère de la Défense nationale.